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. .�ws�� �A���

Abstract

This end-of-studies project aims to design a software solution in SaaS mode in order to facilitate the
management of integrated management systems having the annex LS structure. In the first part, we

applied the personalized software engineering approach to an SMI repository bringing together the ISO
9001, ISO 45001 and ISO 14001 standards in order to highlight the normative requirements and customer
requirements in the form of needs and difficulties, and we proposed practical solutions by subchapter. In
the second part we defined and explained the modules and functionalities designed from the normative
requirements and specified customer requirements as well as the solutions determined. In the third, we
detailed the modules designed, each time taking a key functionality of the module as an explanatory

model of the CPAM approach elsewhere. Finally, we studied the viability of our solution and established
action plans concerning the financing and marketing aspects through a market study.

Keywords: SMI, ISO 9001, ISO 45001, ISO 14001, Annex SL, SaaS, Software engineering, CPAM,
Market research.

Résumé

Ce Projet de fin d’études a pour objectif de concevoir une solution logicielle en mode SaaS afin de faciliter
la gestion des systèmes de management intégrés ayant la structure annexe LS. Dans la première partie, on
a appliqué la démarche personnalisé d’ingénierie logiciel sur un référentiel SMI regroupant les normes ISO
9001, ISO 45001 et ISO 14001 afin d’en faire ressortir les exigences normatives et les exigences client sous
forme de besoins et difficultés, et nous avons proposé des solutions pratiques par sous-chapitre. Dans la

deuxième partie nous avons définis et expliqués les modules et fonctionnalités conçus à partir des exigences
normatives et des exigences client spécifiées ainsi que les solutions déterminées. Dans la troisième, nous
avons détaillé les modules conçus en prenant à chaque fois une fonctionnalité clé du module comme

modèle explicatif de la démarche CPAM par ailleurs. Enfin, nous avons étudié la viabilité de notre solution
et établi des plans d’actions concernant les aspects de financement et de marketing à travers une étude de

marché.

Mots clés : SMI, ISO 9001, ISO 45001, ISO 14001, Annex SL, SaaS, Ingénierie logiciel, CPAM, Etude de
marché.
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